
KÖZMEGHALLGATÁS 

2009. november 30. 

Dr. Garay Rita polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, az intézményvezetőket, a 
kisebbségi önkormányzatok képviselőit, a média képviselőit, a köztisztviselőket és a 
megjelent érdeklődő lakosságot. Egy prezentációval mutatja be az önkormányzat 2009. évi 
munkáját. (A prezentáció anyaga a jegyzőkönyv melléklete.) 

A közmeghallgatás filmvetítéssel folytatódik, amelyben a sikeres pályázatok által megvalósult 
beruházásokat mutatja be. 

Dr. Garay Rita polgármester megkéri a tisztelt lakosságot, hogy tegyék fel kérdéseiket és 
észrevételeiket, javaslataikat a várost érintően. Javasolj, hogy azt követően beszéljenek, 
miután megkapták a mikrofont, hogy lehessen hallani. Továbbá kéri, hogy a nevüket, címüket 
mondják be a jegyzőkönyv vezetés céljából. 

Hrivnák György Tótkomlós, Mezőhegyesi u. 19. elmondja, hogy pár kérdést akar feltenni, 
soknak fog tűnni, de nem kell megijedni, mert a konkrét kérdésre, konkrét választ kell adni és 
lehet úgy fog tűnni, hogy nem a megfelelő ember kapja a kérdést, aki a köztudatban illetékes 
lenne a válaszadásra, ez nem gond, mert amikor szavazáskor felemelik a kezüket, tudniuk 
kell, mire szavaznak akár nemmel, akár igennel, akár tartózkodik, tehát minden kérdésre 
szerinte bármelyik képviselőnek tudnia kell választ adni. 

- Polgármester kisasszonytól kérdezi, hogy mit óhajt tenni, hogy a július 26-ai 
verekedéstől elhatárolódjon, mert úgy néz ki, hogy az 5 erős legénynek, aki azon az 
éjszakán randalírozott a cinkostársa, mert eddig nem nyilatkozott, hogy mennyire ért 
velük egyet, vagy nem ért egyet? 

-  Takács Ferenctől kérdezi, mert az a hír járja, hogy levetette a szlovák zászlót a 
községházáról, miért tette ezt? Azt is hallotta, hogy azt mondta, aki vissza próbálja 
tenni az  az állásával játszik. 

- Tuska Pálnétól kérdezi, hogy mennyi pénzt kapott a Weekend Rádió az adófizetők 
pénzéből? Továbbá kérdezi, hogy miért késnek a gyermektámogatások, azok a 
forintok, amit a testület megszavazott, a gyerekek akik rászorulók, mindig késve, 
féléves késéssel kapják meg. 

- Benyó Páltól kérdezi, kiszámolta-e, hogy abból a pénzből hány m2 járdát lehetne 
járhatóvá tenni, ami most járhatatlan, amit a Száraz-ér takarítására megszavazott a 
képviselő-testület, ezt kiszámolta-e? 

- Dudás Tibortól kérdezi, hogy mi célja, miért világítják ki a híd alját minden éjszaka és 
mennyibe kerül az a világítás, és tudja-e, hogy hány ember nem tudja kifizetni a 
villanyszámláját a városban?  

- Malya úrtól kérdezi, hogy vége a szezonnak és rengeteg pénzt öltek bele a strand és 
fürdő támogatásba, vajon nyereséges-e az idén a fürdő vagy sem? 

- Nem tudja, hogy kitől kérdezze meg, hogy március 15-én a tisztelt képviselők 
kimentek Romániába ünnepelni, ez hivatalos, vagy magán jellegű ünneplés volt-e, és a 
város mikrobusza milyen minőségben volt ott és ki fizette annak a költségeit? 
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- Varga Andrástól kérdezi, hogy miből óhajtják visszafizetni az utca táblákra kapott 
EU-s támogatást, ugyanis a feladat nem lett elvégezve, rengeteg utcáról, rengeteg 
ingatlanról hiányoznak a mai napig is a táblák és a szlovák fordítással kapcsolatban 
úgy érzi, hogy kigúnyolták a szlovák nyelvet, mert rosszak a fordítások? A Fő utca 
utca vagy  út? Ez a munka nem lett elvégezve. 

- Skultéti úrtól kérdezi, hogy kié az az épület, amit át fognak pihenőházzá alakítani, 
most Kisbirtokos, illetve II. sz. Kultúrház? 

Dr. Garay Rita polgármester megkéri Hrivnák urat, hogy megválaszolhassák a képviselők az 
eddig feltett kérdéseit és utána tegye fel a többit. 

Hrivnák György elmondja, hogy még egy utolsó kérdése van és engedje meg azt feltenni a 
polgármester asszony, és ne haragudjon, mert elvett egy órát a polgároktól, akik 
közmeghallgatásra jöttek és nem élménybeszámolóra. Utolsó kérdés, de van még sok. 

- Varga úrtól kérdezi, hogy mi történik azzal a sok kép- és hanganyaggal, amit a 
szorgalmas sajtósok rögzítenek és utána nem kerül adásba, vagy adásba kerül és utána 
archiválásra, azt valaki kimazsolázza vagy úgy ahogy van, vágatlanul kerül 
archívumba? 

Lenne még sok, de most akkor befejezi. 

Dr. Garay Rita polgármester határozottan visszautasítja azt az állítást, hogy ő cinkostársa lett 
volna a verekedőknek. Azért is utasítja vissza, mert fogalma sem volt, hogy ott voltak és ott 
verekedés volt. Úgy gondolja, hogy ez a dolog az ő személyétől elhatárolt. Az, hogy magán- 
személyek összeverekednek, arról ő nem tehet. Az igaz, hogy ő pártszínekben indult, de 
tudomása szerint az egyik fél, akiről azt mondják, hogy az ő támogatását élvezte, nem is 
párttag, úgy, hogy ezen a vonalon sem támadható és határozottan visszautasítja a cinkostárs 
megjelölést. 

Takács Ferenc alpolgármester válaszában elmondja, hogy Hrivnák úrnál ezek a rébusz 
beszédek napi jelenségek. Megvádolta azzal, hogy leszedette a szlovák zászlót. Kéri, hogy itt 
mindenki előtt hangozzon el annak a neve, aki ezt az információt adta, hogy ő bármilyen 
szlovák zászlót leszedetett volna. Ezt visszautasítja, mert nem szedetett le egyetlen egyet sem. 
Nagyon unja, hogy ezeket az alaptalan feltevéseket és félre informálásokat egyfolytában 
szajkózzák a személye ellen. A március 15-ével kapcsolatban is szeretne válaszolni, habár ez 
Hrivánk úrnak nem sokat mond, de vannak itt a teremben olyan emberek, akik tudják, hogy ez 
milyen ünnep. Hivatalos látogatáson voltak Bereckben, Kézdivásárhelyen, egy nagyon szép 
felvonuláson vettek részt, ahol együtt volt az erdélyi magyarság jeles képviselői és magas 
rangú magyar vendégek, igen kimentek. Kiment Galántára is, hivatalosan, mert vannak 
protokolláris dolgok, aminek meg kell felelni és a meghívásnak eleget kell tenni, nem csak 
illendőségből, hanem lelkileg is. Természetesen kint volt a mikrobusz is, ez hivatali út volt 
mind a kettő, de ha ez gond utána lehet nézni, hogy milyen pénzből volt kint, igen 
önkormányzati pénzből volt ki. Vissza kell keresni, hogy az előző ciklusban hetente hányszor 
és hol volt a kocsi és akkor kellett volna ezeket a kérdéseket feltenni.  Nem úgy, hogy ők saját 
pénzből és saját idejükből mennek, hogy Tótkomlós város jó hírnevét vigyék és jó barátsággal 
váljanak el és törekednek arra, hogy a jó szomszédság megmaradjon Galántával, 
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Magyarkanizsával, Erdéllyel, mindenkivel, mert csak együtt lehetnek erősek és nem ilyen 
személyekkel, akik ilyen alaptalan vádakkal illetik, hogy ő leszedette a szlovák zászlót, kéri 
ismételten, hogy hangozzék el annak a neve, aki ezt állította.  Megteszi a szükséges 
intézkedést, mert nagyon unja, hogy mindig a szlováksággal próbálják szembe állítani.  Ő 
kiáll a szlovákságért. Az ő idejükben történt a kétnyelvű utcatáblák kihelyezése és mindent 
megtettek a szlovákságért, díszpolgári címet adtak a szlovák főkonzulnak, mindenkivel jó 
kapcsolatuk van, nem kell egymással szembe állítani itt az embereket és elbujkálni.  

Tuska Pálné képviselő visszautasítja azt a mondatot, amelyben azt állította Hrivnák úr, hogy 
a polgármester asszony elvett egy órát az idejükből, a többi mellett, amelyeket általában 
alaptalannak és nevetségeseknek tartott. Szeretné megkérdezni Hrivnák úrtól, hogy tudja-e mi 
a rendje az éves közmeghallgatásoknak? Tudja-e, hogy ezt egy beszámolóval kell kezdeni, és 
ezt eddig is minden évben, minden polgármester megtette és beszámolt, bármilyen volt is. Az, 
hogy ezt polgármester asszony egy kis filmmel is színesítette, nem tehet róla, hogy Hrivnák úr 
nem tud haladni a korral és ez számára ismeretlen, ezt sajnálja. Ha úgy gondolja, hogy elvett 
az idejéből egy órát, akkor nem kell eljönni ide vagy utána kell bejönni. Továbbá elmondja, 
hogy őt ne azonosítsa a Rádió Weekenddel, mert semmi köze hozzá. Menjen be a Kft-be, 
mert biztos nyilvánosak az adatok. Amikor a Komlós Településszolgáltatási Kft. a médiát is 
kézbe vette, akkor gondolták, hogy a rádió, a TV és az újság kerüljön egy kézbe és ők intézik 
a dolgait, ezért ő nem felelős.  Igaz, a fia tulajdona a rádió, aki 26 éves, de neki semmi dolga 
ezzel. A másik kérdést nem érti, hogy milyen szociális támogatásra gondolt, amelyek késnek. 
Konkrétan milyen támogatásra gondolt, itt van a bizottsági elnök is és ha konkrétan 
megkérdezi, hogy melyik támogatásra gondol, biztos tudnak pontos választ adni a kérdésére. 
Két hetente van bizottsági ülés, ahol megbeszélik az ügyeket és próbálják azonnal az ügyeket 
megoldani, főleg, amelyek a gyerekekkel kapcsolatosak.   

Benyó Pál képviselő elmondja, azt hogy abból a 3 millió forintból hány m2 járdát lehetett 
volna elkészíteni, nem számolta ki. A város területén, amit végeztek munkát a testület döntése 
alapján, lehet rangsort felállítani, de minden elvégzett feladat a városban lakó emberek 
komfort érzetét kell, hogy elősegítse. Abban az utcában, ahol a járda nincs még kijavítva, ami 
feladat még nincs elvégezve, azok úgy érzik, hogy ő rájuk nem gondolt a testület. A városon 
átívelő Száraz-ér kitakarítása nem kidobott pénz volt, mert nagyon sok lakost, és portát érint 
és úgy érzi, hogy ez nem elherdált pénz volt. Nem akar cinikus lenni, de azok a rendezvények, 
amelyek közpénzen ebéddel vagy vacsorával zárulnak és kézzel fogható eredményt nem 
hoznak, azon mennyi járdát lehetne építeni? Készültek olyan járdák is a városban, amelyeket 
nagyon régen vártak a lakosok és nem győznek azóta is hálálkodni, amióta elkészültek.  Az a 
baj, hogy Hrivnák úr véleménye, ha egyáltalán az ő véleménye, vagy adták a kezébe, illetve a 
szájába ezeket a kérdéseket, mert nem kellene személyeskedni. Meghallgatta a kérdéseit, de 
Hrivnák úr csak egy a 6000 ember közül és vannak más vélemények is a városban. Szívesen 
válaszol is minden kérdésére, mert nincs rejtegetni valója és nincs szégyenkezni valója a 
lakosság előtt az elvégzett munkák miatt, de véleménye szerint olyanokat kellene feltenni, 
amik mindenkit érintenek. Köszöni a kérdéseket, és ha még van kérdése szívesen áll 
rendelkezésre és szívesen ad választ azokra. 

Dudás Tibor képviselő örül, hogy szociálisan érzékeny Hrivnák úr, mert vannak még a 
városban mások is, akik így gondolkoznak. Véleménye szerint a város nevezetességeit illik 
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kivilágítani, és elmondja, hogy a világítótest nem a város pénzéből lett  megvásárolva, hanem 
közadakozásból. Az elfogyasztott áramdíj a szolgáltató és az önkormányzat között létrejött 
szerződés átalányából van finanszírozva, tehát az itt lakó embereknek egy fillérébe sem kerül. 

Varga András képviselő elmondja, hogy a pályázat szerint 930 db utcanév tábla és 2800 db 
házszámtábla készült el, ez mind felhelyezésre került maradéktalanul. Vizsgálat is volt, ami 
befejeződött és mindent rendbe találtak. Továbbá elmondja, hogy a hiányzó táblák tavasszal 
kerülnek elhelyezésre, amelyek önerőből készülnek el. Tudomása szerint a Szlovák 
Önkormányzat segítségével készült a fordítás, ő sajnos nem tud szlovákul, ezért ahhoz nem 
tud hozzászólni, hogy helyes-e a fordítás vagy sem, ehhez nem tud mást hozzá tenni, mivel 
nála szakavatottabb emberek voltak ebbe bevonva, ezért nem tudja. Elmondja továbbá, hogy a 
reflektorok fogyasztása óránként 40,- Ft, és tájékoztatásul elmondja, hogy 12 millió Ft a város 
éves közműfogyasztása, tehát ez napi 200,- Ft-ot jelent. Az, hogy ez sok vagy kevés, nem 
tudja megítélni.  A lakosok közül olyanokkal találkozott, akik pozitívan nyilatkoztak erről. A 
média által felvett anyagokról nem tudja, hogy történnek azok archiválása, erre nincs rálátása, 
nem is feladata és nem is foglalkozik ezzel. Lehet, hogy azért gondolta, hogy tőle kérdezi meg 
ezt, mert gyakran látja a nyomdánál az autóját Hrivnák úr, ez azért van, mert sokat fotózik a 
városban és ezeket az anyagokat viszi oda.  

Malya György képviselő elmondja, hogy a fürdő elkészülte óta szerinte az első értelmes 
átalakítás történt, mégpedig az, hogy levált a gázról a strand és a termálvízzel oldják meg a 
fűtést. Ehhez vásároltak 2 db keringető szivattyút, 2 db hőcserélőt, ez volt az a hatalmas 
beruházás, de egyéb beruházásról nem tud. A március 15-ével kapcsolatban elmondja, hogy 
érintett, de ő nem a város küldötte volt, saját költségén, saját autóval volt és egy másik 
településen szálltak meg, pont azért, hogy ezeket a kérdéseket ne kelljen megválaszolni. 

Dr. Garay Rita polgármester megkérdezi Hrivnák György urat, hogy milyen 
gyermektámogatásra gondolt, amelyek kifizetései késnek? 

Hrivnák György elmondja, ha már megkapta a szót, hogy Takács úrnak nem adja ki az 
informátorát, bármit tehet. A gyermektámogatásról, amit gyermekenként, félévenként 5.000,- 
Ft-ot kapnak. Az I. félévit is a II. félévben fizették ki. Volt egy kis huncutság a kérdésében 
nem is tagadja, azt akarta kihozni, hogy amíg adnak a rádiónak támogatást, addig a 
gyermektámogatások késnek.  

Dr. Kruzslicz-Bodnár Gréta aljegyző elmondja, hogy akik rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményben részesülnek, azok a családok gyermekenként évente kétszer 5.800,- Ft 
támogatás jár, de nem I. és II. félévben, hanem, aki 06. hónapban jogosult a kedvezményre, 
annak jár, de azt meg kell várni és ezért július hónapban fizetik ki, aki 11. hónapban jogosult 
a kedvezményre, annak jár és azt is meg kell várni és ezért december hónapban fizetik ki. 

Hrivnák György elmondja, hogy azt akarta ebből kihozni, hogy Tuska Pálné nem tudja, hogy 
amikor megszavazzák a Weekend Rrádiónak a forintokat, nem tudja mire szavaz, mert nem 
tud válaszolni a kérdésére. 

Dr. Garay Rita polgármester megkéri Hrivnák urat, hogy személyes megjegyzéseket tartsa 
meg és csak a várost érintő kérdéseit tegye fel, javaslatait, véleményeit. 
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Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy Hrivnák úr tévedésben van, mert az önkormányzat 
nem ad támogatást a Weekend Rádiónak. Helytelen a kérdés feltevés, amelyben a Weekend 
Rádió esetleges finanszírozását kifogásolja. 

Hrivnák György kérdezi, hogy az adófizetők pénzéből nem megy?  

Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy önkormányzat nem ad támogatást a weekend 
rádiónak. 

Hrivnák György tehát akkor megy és itt fölösleges bármit is mondani. 

Matajsz Pál tótkomlósi lakos  elmondja, hogy péntek déltől péntek délutánig 4 óráig, amíg az 
orvosi ügyelet el nem kezdődik, meg lehet halni. Egyetlen háziorvos nincs, aki tótkomlósi, de 
megérti őket, hogy beülnek a kocsiba és haza mennek. Két példát mond. Egy kislányt elütött 
az autó, és mentő jött érte és egy benzinkutast megharapott egy kutya és Orosházára kellett 
mennie. Nem tudja, hogy ki engedélyezi Tótkomlóson a fák kivágását az utcákon, de 
ellenőrzi-e valaki, hogy szedik ki ezeket a fákat. Azt megérti, hogy amikor a nyárfák 
virágoznak és allergiát okoz, de ott maradnak a tuskók, az úttól 1 m-re, amik 
balesetveszélyesek. Továbbá lenne egy személyes kérdése, hogy szeretné megtudni, hogy 
milyen utcában lakik? Kirakták az utcatáblát, hogy Bartók Béla és kapott egy levelet az 
önkormányzattól nem is olyan régen, a jegyző megbízásából, amelyben az állt, hogy Kun 
Béla u. 6. 

Dr. Garay Rita polgármester elmondja az egészségügyi kapcsán, hogy jelenleg tényleg így 
van, ahogy Matajsz úr elmondta, mert az orvosok rendelési ideje meg van határozva és a 
hétvégi ügyelet 4 órakor kezdődik. Ez ügyben megpróbálja felvenni a kapcsolatot az 
orvosokkal és ezen a helyzeten javítani, amennyiben lehetséges. A fakivágással kapcsolatban 
elmondja, hogy a műszaki osztály ellenőrzi és ők adják meg az engedélyeket is. Azt nem 
tudja, hogy az említett esetben adtak-e ki engedélyt, ezt megkérdezi és amennyiben adtak ki, 
az ténylegesen így volt-e vagy sem. Utána fognak nézni és ha ott van a farönk az biztos nem 
szabályos és ha ez így van, akkor megteszik a szükséges intézkedést. 

Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy Matajsz úrnak teljes mértékben igaza van. Ez a 
fejlesztés egy évvel ezelőtt lett eldöntve és akkor döntött a képviselő-testület, hogy 3 utcát fog 
átnevezni és ezt követően megindult a pályázat végrehajtása, ami rögtön szünettel kezdődött, 
mert a gyártó a téli hónapokban nem tudta legyártani a táblákat a gázmoratórium miatt. A 
történet újra indult tavasszal, de jött  a népszavazás, azt követően az EU-s választás, majd az 
időközi polgármester választás miatt a rendszeren nem lehetett átvinni az utcanév 
változtatásokat, mert a jogszabály tiltja, hogy a lakcímnyilvántartóban az utcanév 
változásokkal kapcsolatos módosításokat átvezessék abban az időszakban, amikor a választási 
névjegyzéket érinti ez a kérdés és ez az időszak tartott egészen július 26-áig. Azóta sem 
történt meg az átnevezett utcáknak az átvezetése, és ennek szintén az volt az oka, hogy 
augusztus 31-én fejeződött be az utcanév táblák kihelyezése és azóta nem volt idő arra, hogy 
valóban úgy ezt véghez vinni, hogy a lakosság ebből tényleg ne vegyen észre semmit. Ahogy 
ígérték átvezessék a fogyasztóknál, illetve legyártassák az okmányokat. Igyekeznek ezt 
mihamarabb elvégezni és még egyszer elnézést kér.  
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Takács Ferenc alpolgármester az egészségüggyel kapcsolatban elmondja, hogy az elmúlt 
időszakban sokat jár Orosházán a kórházban, nem azért mert beteg volt, hanem a laborral 
kapcsolatban. Mind annyian tudják, hogy a jelenlegi kormány mindent elvesz az 
egészségügytől, mindenki föl van háborodva, ami az egészségügy körül történik. Az orvosok 
is pénzből élnek és valamilyen megélhetési forrást kell, hogy találjanak és az önkormányzat 
mindent meg fog azért tenni, hogy a labort is megmentsék. Tudva lévő, hogy az orosházi 
kórház jelenleg nagy adósságállománnyal küzd és ez azzal fog járni, hogy a tótkomlósi 
önkormányzatnak kell átvenni a labor működtetését, de csak együtt fog sikerülni. Kér 
mindenkit, hogy ami a médiában elhangzik ugyanaz van itt helyben is, csak itt nem sírni-ríni 
kell, hanem beosztani azt, amennyi van. Több megértés kellene az emberektől, több segítő 
szándék, társadalmi összefogás és nem kritizálni a képviselőket. Az ő képviselő társai itt 
minden erőn felül, saját pénzüket, idejüket adják azért, hogy tiszta legyen a Száraz-ér, a város. 
A kívülálló emberek ezt meglátják, sajnos ezt komlósiak hajlamosak elfelejteni, hogy ezt 
közös sikerként kell értékelni és az hogy le van pusztulva, az nem az elmúlt három év hibája. 
Azt is tudni kell, hogy folyamatosan csökken a támogatás, de mindent meg fognak tenni, hogy 
a rászorulókat segítsék, saját pénzüket adják. Kérdezi, hogy meddig akarják ezeket a 
képviselőket bántani, Hrivnák úr? Mikor nyúlnak Önök egyszer is a zsebükbe, vagy azt 
mondják, hogy oda mennek, vagy társadalmi összefogással, jó szóval közösen. 

Süveges Piroska Tótkomlós, Szántó u. 5. Mindenkit szeretettel köszönt és szívből gratulál, 
szívesen nézte  a kisfilmhez, és jó látni, hogy Tótkomlóson tényleg fejlődik és valóban szépül, 
épül, csak éppenséggel a morállal baj van, amit a saját családján is érez. A családja és a 
lakosok érdekében leírt egy jó pár mondatot. Ő annak a híve, hogy szeretne azon változtatni, 
hogy itt békesség és nyugalom legyen, ne uralkodjon a félelem, mert most Komlóson is ugyan 
az van, mint az országban az ’50-es években, mindenki fél mindenkitől. Ezt ő saját magán is 
tapasztalja. Micsoda dolog az, hogy megy az kerékpárján és valamit meg akar kérdezni egy 
önkormányzati dolgozótól és azt mondja neki, hogy Piri az isten szerelmére ne szólj itt most, 
inkább négyszemközt beszéljék meg, mert ha meglátják, kidobják az állásából. Ő is jobboldali 
gondolkodású, de nagyon szeretné, ha ez a félelem megszűnne itt Tótkomlóson. Lehet, hogy 
néha kemény lesz, de ezt azért teszi, mert a létüket érzi veszélyeztetve. A párja is jobboldali 
érzelmű, de bírálta a baloldalt is. Négyévnyi zaklatás miatt úgy érzi, hogy muszáj megvédeni 
magukat és három embert és a Komlósi embereket. Védelmében szól három embernek, ez Ő, 
a Géza és a polgármester asszony. Ő 40 évet ledolgozott az egészségügyben és felépítette 
magában, hogy mit fog csinálni nyugdíjas korában. Abba nem fért bele az ő és más családok 
zaklatása, ő egyetlen egy képviselő ablakán nem kopogtatott, zörgetett, nem csöngetett se ő, 
sem a postással, sem a futárral. Neki a magánszféra tabu, nem csak neki, hanem minden 
embernek, a képviselőknek is, mert vannak gyerekeik, feleségeik. Arról azok nem tehetnek, 
hogy az apjuk esetleg forrófejű. Tudnának ők is, nők ártani, de nem teszik, mert a család szent 
dolog. Kikéri magának, azért, mert egy-két képviselő meg van sértődve, vagy a jegyző, 
minden nap zörgessen, kopogtasson a postás és ne tudjon otthon nyugodtan főzni, olvasni, 
aludni, mert valakinek sértve van a hiúsága. A képviselők közszereplők és ahhoz tartsák 
magukat és úgy is viselkedjenek, mert igen is, célpontban vannak. A komlósi polgároknak azt 
üzeni, akik az ablakukon kopogtatnak, hogy Géza csak nyilvánosságot tud adni a bajaikra, 
persze csak akkor, ha nevüket adják, de a problémáikat a Polgármesteri Hivatalban intézzék, 
főleg a jegyzőhöz szól, de ehhez bizalom is kellene oda-vissza. A heti Hírmondóban 
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nyilatkozta az aljegyző, hogy se hozzá, se a jegyzőhöz nem kopogtat senki és ő ezt nagyon 
sajnálja. Igen a szóbeszéd szerint, lehet, hogy nem is igaz, állítólag mást sem látnak az 
ügyeket intéző polgárok, csak azt, hogy a jegyző a Komlósi Krónika lapjaival rohangál, 
fénymásol és az irodaajtók előtt áll és hallgatózik. Ha ez így van szánalmas!  A továbbiakban 
ha még csönget a postás a polgármester asszonyhoz viszi a levelet, hogy tud-e egyáltalán róla. 
A párja egy jobboldali újságíró az is volt és az is marad, ezt sokan tudják. A Heti Délkeletnél 
kezdte, mikor a rendszerváltoztatáskor megszületett a sajtó- és a szólás szabadsága. Semmivel 
sem ír és fogalmaz másképp, mint akkor tette. Amikor megalapította Tótkomlóson a 
magánújságot, ugyanúgy bírálta, sőt keményebben a komlósi baloldali vezetést, mint ma. 
Valóban győzött a Fidesz, és dicséret a baloldalnak, hogy állták a sarat, mert megértették az 
idők szavát. Sajtószabadság, szólásszabadság. Mivel közszereplők voltak, ők nem rohangáltak 
a bíróságra, ezzel szemben a jelenlegi képviselők közül jó páran kényeskednek, meg vannak 
sértődve, felsőbb utasítást hajtanak végre, a Komlósi polgárokat semmibe veszik, értelmes, 
tenni akaró képviselő társaikat mondva csinált ürüggyel kizárják köreikből, még ma sem 
tudják, hogy mi volt velük a probléma.  Bár nem tudja, hogy sikk-e egyáltalán oda tartozni. 
Tudja, nemcsak Komlóson, országosan megy az élet-halál harc a Leader és az EU-s 
pénzekért, de ha azt hallja, hogy pályázat, rögtön az jut az eszébe, hogy mennyi juthat saját 
zsebbe. Lehet számokkal dobálózni, de hiszik, ha akarják. A jegyző úrtól kérdezi, mivel tudja, 
hogy rendőr volt, hogy mit jelent az, hogy kilövetési parancs és ki ellen irányul? Pejoratív 
szó-e, vagy fegyverre kell gondolni? Vagy a Komlósi Krónika elhallgattatása is ennek a 
kilövetési parancsnak a része? Ugyanis Géza ellen 37 sajtó helyreigazítást kértek, amit 
természetesen a lap a sajtószabadság révén megnyert. A bíróságokra, a rendőrségre idézik 
Gézát, ma is onnan jött ide, persze azt is megnyerte. Ami azt bizonyítja, hogy a jegyző érdemi 
munkát nem végez, ő a saját maga mondta négyszemközti beszélgetésen, hogy ez az ő saját 
magán akciója, tehát kilövetési parancsot teljesít. Igaza van annak a polgárnak, aki azt 
mondta, amikor személyesen kereste a jegyzőt, hogy Hunvald, hun nincs. Kérdezte, hogy ez 
mit jelent. Azt, hogy nem dolgozik, csak a pénzt veszi fel. Érdekcsoportokról beszélnek?  
Igen vannak, a fél falu, házhoz hozzák a vélt vagy valós híreket. Egy példa. Jönnek a 
polgárok, természetesen ebéd közben, hogy nézzék meg már, hogy ott röhögnek a Komlósi 
lakosok, hogy egyes képviselők nyakig a malajban, detektorokkal keresik az aranyat a Száraz-
ér kotrásában a strandon. Természetesen nem mentek Gézával, ebédeltek tovább, mert nem 
érdekelték, de számtalan „shwarc” dolgokat mesélnek az emberek egyes képviselőkről. Csak 
éppen a nevüket nem merik adni, mert félelemben vannak, félnek, isten ments, de akkor ne is 
kopogtassanak náluk, mert mind a ketten nyugdíjasak és szeretnének pihenni. Naponta keresik 
Gézát újságírók, hogy mi van ott Tótkomlóson a helyi Fidesszel? Már Azurák Csaba is tud a 
dolgokról. Hatvanból telefonált újságíró kolléga és kérdezte, hogy Géza, ezt hogy csinálod, 
hogy náluk is probléma van a helyi Fidesszel. Nagyon szégyelli magát, hogy jobboldali 
érzelmű és most itt is elmondja az emberek előtt, hogy Orbán Viktorra fog szavazni, nem volt 
soha párttag, de nagyon szégyelli itt Tótkomlóson, hogy jobboldali érzelmű. Gratulálnak 
Gézának a tényfeltáró, sajtószabadságon alapuló cikkeihez. Csak neki az a baja, hogy nincs 
nyugalma otthon. Bezzeg, ha dicsérné őket Géza, akkor semmi baj nem volna. Polgármester 
asszonyt jelölték, a polgárok választották, de jönnek a hírek, szóbeszédek  az utcáról, hogy az 
Ön feje fölött átnéznek egyes képviselők, nem kérik ki a véleményét, a háta mögött 
cselekszenek és olyan szavakat használnak, a szóbeszéd szerint, hogy aláírónak jó lesz. Fiatal 
még, gyakorlat kell neki. Ha segítő szándék nincs a képviselőkben, legalább hallgassanak. 
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Kint van utcán, hogy mennyire a feje fölött döntenek, egymást marva. Nem tudja, hogy 
ezekről a bírósági feljelentésekről egyáltalán tud-e? Tisztelt Polgármester Asszony! Ahhoz, 
hogy a komlósi közélet megtisztuljon, komlósi szavazópolgárok, jobb- és baloldalról egyaránt 
felállítanak egy kerületenkénti civil megfigyelő csoportot. Feladata lesz a mindenkori 
közszereplők megfigyelése, a „shwarc” dolgok figyelése, kiszűrése, összegyűjtése, időként 
polgármester asszonyhoz is belátogatnak, mivel fiatal, könnyen támadható, rokoni, 
embertársi, segítő szándékukat felajánlják, hiszen ők szavaztak rá, természetesen, ha 
elfogadja. Hiszen jelen pillanatban polgármester asszonynál van a kormánypálca. Bátran 
merjen igent, vagy nemet mondani, ha úgy érzi, ha bántják, kijátsszák, a civil kontroll 
csoportnak bátran beszámolhat, hiszen a bizalom oda-vissza érvényes. Ezt a programot 2010-
ben kezdik, összegyűjtik, majd 4 év múlva a választás előtt kiértékelik a képviselői személyre 
bontva és majd úgy válasszák meg ismét a képviselőket, ki mint munkálkodott, vagy ártott 
Komlósnak. Ebbe a védelembe beleveszik az önkormányzati dolgozókat is, hiszen a 
munkahelyi zaklatást a törvény bünteti. A zsarolás büntetendő cselekmény. Nevén kell 
nevezni az olyan képviselőt, aki zsarol, fenyeget vagy zaklat. Ezt is figyelni fogják és 
figyeltetik. Ez által reméli, hogy megtisztul a közélet, és nem a lakosok fognak félni. A neve a 
civil kontroll, minden egyes komlósi polgárt arra fognak kérni majd, ha hallanak valami 
visszaélésekről, mulasztásról, csúnya, gúnyolódó szavakról, de csak ha konkrétum, még a 
szóbeszéd sem jöhet, jegyezzék fel és az évenkénti közmeghallgatáson bátran mondják el, 
ugyanis a mindenkori képviselők közszereplők és a lakosokért kellene, hogy 
tevékenykedjenek és Komlósért. Kéri a baloldali érzelmű embertársait, hogy segítsenek ebben 
és időnként a hírekkel fogadóórát kérnek a polgármester asszonytól és kicserélik 
értesüléseiket a közéletről, közérzetről. Reméli, hogy elérik azt, hogy az igazságból nem 
marad ki az i. Kisebbségi szervezetektől is azt kéri, hogy jegyezzenek fel minden rasszista 
megnyilvánulást, hogy ne lehessen füsti fecskézni, indiába száműzni, tótozni bárkit is, mert 
nekik együtt kell élni és mindenkire egyformán süt a nap és csak ember van, nagybetűvel, 
nincs alárendelt és felülrendelt. Hisz a szavak erejében, a komlósiak vannak többségben. A 
tisztségviselők, akiket az emberek válasszák, pedig alázattal, tisztelettel, segítőkészséggel 
végezzék a munkájukat és ne APEH feljelentésekkel, és egy tál lencsével jutalmazzák, mert 
az a jó pár, feljelentett, kirúgott, vagy eltávolított, megszégyenített komlósi szavazópolgár 
biztos nem fog ezekre a képviselőkre szavazni, de még a rokonaik vagy a szomszédjuk és 
vevőkörük sem, megéri? Köszöni a figyelmet. Mindketten nyugdíjasok és nem tettek 
olyasmit, hogy csaltak, hazudtak vagy valakit megloptak. Géza végzi a munkáját, ő meg 
csendben szeretne otthon lenni. Az emberek félnek a munkahelyükön, félnek az utcán, ő neki 
ne mondja senki, hogy Piri, ne állj velem szóba. 

Dr. Garay Rita polgármester megköszöni és arra kéri, hogy amennyiben személyes sérelem 
és nem az egész várost érintő kérdésről van szó…. 

Süveges Piroska nem személyes sérelem, de egy cikket szeretne átadni jegyző úrnak, mert 
vannak személyes konfliktusaik, amit Gézának, írt egy kritikát, egy nyilatkozatot. 

Dr. Garay Rita polgármester köszöni az észrevételt, de elmondja, hogy úgy gondolja a 
személyes konfliktust nem itt a közmeghallgatáson kell megválaszolni, de mivel jegyző úrhoz 
intézte a lakossági véleményt,  észrevételt, ezért átadja a szót jegyző úrnak.  
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Szabados Zoltán jegyző elnézést kér, de nemcsak erre a szóba hozott konfliktusra válaszolna, 
hanem végig menne az eseményeken. Elmondja, hogy sajnálja, hogy ezt itt végig kellett 
hallgatnia a lakosságnak, ő már megtette, mert Piroska a napokban felkereste az irodájában és 
hellyel-közzel ugyanezt elmondta már neki, igaz még olyat is hozzá tett, amit most 
elhallgatott, hogy az a hír járja róla, hogy szexuális kapcsolata van a hivatalban egy 22 éves 
hölggyel. Lehet, hogy nem is igaz, nincs is jelentősége, de ha a felesége tudomást szerez erről, 
az neki nem használna. Ezek a problémákat, amit itt felhozott Piroska, nem először, lehet, 
hogy nem is utoljára, zömében az Ő képzeletükben létezik, mert véleménye szerint a lakosság 
nem így látja a kérdést, mivel Géza személyesen sértett különböző dolgokban, és sajnálja, 
hogy már tolmácsra szorul, és nem maga mondja el a problémáit. A konfliktusuk lényege, 
hogy két alapjog szembesül egymással. Az egyik a sajtó szabadsága, a szabad 
véleménynyilvánítás szabadsága, a másik az emberek személyiségi jogaihoz és jó hírnevéhez 
fűződő joga. A sajtó megír, amit megír, akiről írnak valamit, az meg védekezik. Az 
Alkotmány erre azt feljogosítja. Ő nem ment az ablakuk alá, nem kopogtatott, nem telefonált 
rájuk, nem zaklatta őket, ő egy dolgot tett élt az állampolgári jogosultságával, ami abból áll, 
hogy amikor úgy érezte, sajtó helyreigazítást kezdeményezett, amikor erre nem sikerült 
választ kapnia, akkor esetleg pert. Tette ezt olyan dolgok miatt, amit valótlanul állított a 
magát újságírónak nevezett személy, vagy hazudott. A kilövési parancs fogalmat nem ismeri, 
a kilövési engedélyt ismeri, ami az állatoknál fordul elő, amikor egy dúvad elszaporodik. Nem 
tudja, hogy ebből miért asszociál Piroska, Nédó Gézára. Amellett, hogy sértő és nevetséges a 
„Hunvald hun jön”, ki kell, hogy egészítse, mert a kettőjük közötti beszélgetés során azt 
mondta, hogy ezt az utcán kapáló közmunkástól kérdezte meg. Véleménye szerint nem biztos, 
hogy az utcán kapáló közmunkás az a kompetens személy, aki kellő rálátással és tudással bír a 
jegyző munkájára. A problémája a Krónikával és Nédó Gézával? Véleménye szerint Nédó 
Géza és a Komlósi Krónika, az, aki a város közvéleményét megosztja. Maga az újság 
rendkívül színvonaltalan, egy kulturális fertő.  Piroska említette a tényfeltáró cikkeket, ő 
jegyzeteket is mellégondolja és a négyszemközti beszélgetésük alkalmával is említette, hogy 
Nédó Géza álláspontja szerint két fajta jegyzetet ír. Egyik, amelyikért most jár a bíróságra, a 
másik, amelyikért később fog. Ezt azért tette, mert többször felmerült a plágium lehetősége, a 
plágium véleménye szerint, annak amit Nédó Géza művel igen enyhe megfogalmazása, majd 
meg fogják látni, hogy mi történik. Amennyiben Piroska ezt a közéletet akarja megtisztítani 
akkor az albérlőjének mondjon fel, mert tudomása szerint Nédó Géza az albérlője és annál 
nem több, ezt mondta. Amit a végén mondott, hogy milyen figyelő szolgálatot kívánnak 
létesíteni, Nédó Gézától idézi, hogy „ÁVÓ-s korszak rémlik fel előtte” és ha a rasszizmust ők 
bármilyen módon vizsgálni kívánják, javasolja egy külön kategóriával kiegészíteni, amit úgy 
hívnak gyüttmentezés, mert ez is zajlik Nédó Géza újságjában és Nédó Géza honlapján. 
Ahogy ő értelmezi, azokra a személyekre vonatkozik, akik eredetileg nem tótkomlósiak és 
vannak itt jó páran, de erről nem ők tehetnek, hogy Tótkomlóson nem volt, vagy nem 
választottak olyan szakembereket, akit választhattak volna és gusztustalannak tartja ezt olyan 
embertől, és annak a leírását, aki maga is gyüttment. Köszöni a lehetőséget. 

Dr. Garay Rita polgármester megköszöni és arra kér mindenkit, hogy  a személyes dolgokat 
ne a közmeghallgatáson mondják el és ténylegesen csak a várost érintő kérdésekben 
szólaljanak fel. 
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Varga András képviselő arra szeretne reagálni, hogy mikor Piroskát értesítették, hogy a 
képviselők iszapban, detektorokkal mászkálnak, de nem detektorral, hanem lapáttal és 
talicskával, mert ott egy olyan szakasz volt, amit maguk sem tudtak, hogy tudnák 
megtisztítani. Feltűnt, hogy ez a felszólalás Zsura úrnak nagyon tetszett, de azt a törmeléket 
takarították ki a mederből, amely Zsura úr igazgatósága alatti felújítás során került a Száraz-
érbe, akkor a teljes fizetését kapta a beruházás alatt. 

Takács Ferenc alpolgármester köszöni Piroskának, hogy Ritának a személyét támogatta, 
mert neki hozta el a kopogtató cédulát, igaz ez nem publikus, de így volt és nem az 
élettársáról beszél, mert azt tudja mindenki, hogy mit csinált és kihez járt. Kéri, hogy a múlttal 
ne foglalkozzanak. Elmondja továbbá, hogy bármilyen híre is van a FIDESZ-nek, köszöni jól 
érzi magát, bármilyen sugallata is van, de bővül a tagsága és most december 5-én 
megemlékezést tartanak a gyalázatos népszavazás emlékére, amelyről nem olvasott a  
jobboldalinak nevezett médiában meglepő módon. Véleménye szerint egy város életében nem 
is arról van szó, hogy ki jobb- és baloldali, hanem emberek és így is kellene viselkedni. Ezért 
is kért mindenkit, hogy közös összefogással, mert a filmek bebizonyították, hogy tudnak 
együtt tenni Tótkomlósért. A filmeken lehetett látni, hogy melyik képviselő társai dolgoztak 
és melyek nem, ki tesz Tótkomlósért és ki kritizál, mert kritizálni könnyebb, ha valójába 
gondolják, mert ott volt Piroska a temetőtakarításon és milyen szép dolog volt. Látta Piroska 
azt is, hogy melyik oldalról mennyien voltak, de már ezt is elfelejtették sokan és mennyi 
támadást kaptak ezért, hogy a temetőt rendbe tették. Őt a III/III-as dologra emlékezteti az, 
hogy kerületenként figyelő pontokat akarnak létrehozni. Ő oda adja a kulcsát is, hozzá be 
lehet menni, nem kell megfigyelni szívesen látja, mint ahogy szívesen látta az önkormányzati 
szobában is, 2,5 órában beszélgettek és nem volt rossz hangulat. Kicsit meg lepi, hogy az 
igazság bajnoka mindig ő, tiszteli, becsüli,  gyerekkora óta ismeri, de nem biztos, hogy jó 
úton halad és jó tanácsadói vannak, mert ahogy Hrivnák úr is elmondta, hogy ő leszereltette a 
zászlókat, de hogy ki mondta azt nem meri elmondani. Nem furcsa, hogy mindig azt mondják, 
hogy félnek egymástól, akkor ki kell mondani, hogy ki kitől fél és miért, ne azt, hogy hallotta, 
mert az összes pletyka hallottamról szól. Ha már a kisebbségről itt szó van, akkor az ő 
személye megint érintve van, mert Géza szerint ő a nagy rasszista. Itt van a Roma Kisebbség 
vezetése és ők tudják tanúsítani, hogy tudnak nyugodtan, békésen együtt élni, sőt bármilyen 
rendezvényük volt, ő jelen volt, de Géza nem. Ki a rasszista, ő, aki elmegy a rendezvényükre, 
vagy Géza, aki megtagadja őket? Még egyszer mondja, hogy nem kell aggódnia Fideszért 
Piroskának, mert szívesen látja ott, mindig ott lehet közöttük, de nem kell fújogatni, mert ha 
visszaolvassák a régi cikkeket, rájönnek, hogy ki melyik oldalon áll. Természetesen a 
baloldali emberekkel le fog ülni és tárgyalni fog. Ő nyugodt lelkiismerettel kijelenti, hogy itt a 
várost képviseli, de ha kimegy innen, a jobboldalt képviseli. Köszöni. 

Nédó Géza Tótkomlós, Szántó u. 5. elmondja, hogy nincs szinkron tolmácsa, mert ha hiszi ha 
nem jegyző úr, nem tudta, hogy az élettársa mit fog itt felolvasni. Azt ki szeretné kérni 
magának, hogy gyüttmentnek nevezze, mert ezt a szót ő soha nem használta, nem tudja, hogy 
ezt honnan veszi a jegyző úr. Elmondja továbbá, hogy amikor jegyző úr beszélt, Vágó István 
műsora jutott eszébe, a fele sem igaz, mert nem mindig mondott most igazat kedves jegyző úr 
és a félelem valóban létezik. A félelmet a jegyző kelti azzal, hogy 37 helyreigazítási kérelmet 
nyújtott be ellene, igaz, hogy nem mindet vették alapul, figyelembe, mert nélkülözött minden 

Create PDF files without this message by purchasing novaPDF printer (http://www.novapdf.com)

http://www.novapdf.com
http://www.novapdf.com


alapot, amit neki tudnia kell, mert úgy tudja, hogy jogi egyetemre járt és most nemrég végzett, 
úgyhogy ezt neki nagyon tudnia kell, hogy mi az, ami a vélemény kategóriába tartozik és mi 
az, ami nem, és ebből mindent megnyert I. fokon és van ami ebből már jogerős is, és lehet 
fintorogni, ez szokása és a kaján mosoly is, de  nagyon megkéri, hogy most ezt vegye 
komolyan. Azt külön kikéri magának, hogy mindenhol feljelentgeti, tudja, hogy újságíró 
szövetséghez is feljelentette, hogy vajon regisztrált újságíró-e. Meg azt mondta, hogy magát 
újságírónak nevező személy, igen az és megmutatja az újságíró igazolványát, kérdezi, és kéri, 
ha valakinek van még, az emelje fel. Igen, regisztrált újságíró. Kérdezték tőle az újságíró 
szövetségből, hogy mi az isten történik ott náluk, mert érkeznek a panaszok, de akkor lássák a 
medvét, mivel tudnak előállni ott majd. Gondolja jegyző úr, hogy amikor pereket nyer, az 
újságíró szövetség ellene etikai vizsgálatot fog indítani? Azt tudnia kell jegyző úrnak, hogy az 
etikai bizottság alap nélkül nem ül össze. Takács úrnak is sok minden mondanivalója lenne, 
vitatja, hogy ő most jobb vagy baloldali lenne, pont neki nem kellene ezt, mert 10 éven 
keresztül majdnem mindennap a lakásában ült a sezlonon, akkor nem volt kommunista? 
Amikor a Fidesz szekerét tolta, akkor nem volt kommunista, csak most, amikor kritizál, 
hangsúlyozza kritizál, véleményt mond és csak a jegyzeteiben. A jegyző úr a plágiumot 
említette, valamelyik nap megírta ezeket a dolgokat neki, ha valakinek cikkekből idéz, az nem 
plágium. Ráadásul az MTI-vel, be fog menni valamelyik nap és meg fogja mutatni a 
jegyzőnek, hogy szerződése van, akkor miről beszél, szégyellje magát. A másik az, hogy 
akiktől idézett azoktól engedélyt kért, ezt is megírta a jegyzőnek levélben. 

Dr. Garay Rita polgármester elnézést kér, de úgy gondolja, hogy a vita nagyon elment Nédó 
úr és a jegyző úr személyes konfliktusával. Megkéri, hogy a várost érintő kérdésekkel 
foglalkozzon. 

Nédó Géza elmondja, hogy rendben, akkor a várost érintő kérdések közül Hrivnák úr nem 
kapta meg a rendest választ, pedig nincsen jóba Hrivnák úrral, de ő elmondja, hogy a Rádió 
Weekend hogyan kapta meg a 2 millió Ft-ot. Az önkormányzat átutalta a Rózsa Fürdő Kht-
nak és azok fizették ki. Ez így történt. Egyébként az a hír járja, hogy azt a számlát Tuskáné 
állította ki, pedig Ancika azt mondja, hogy semmiről nem tud, kéri, hogy ne nézze az 
embereket hülyének. Meg tudja cáfolni, ha azt a számlát mutassa be sajtótájékoztató 
keretében. 

Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy a Kft. gazdasági társaság és az önkormányzat 
100 %-os tulajdonát képezi, az önkormányzat átutalja részére a támogatást az nem jogszabály 
ellenes, de arról, hogy azt hogyan használja fel beszámol a képviselő-testületnek, és a 
beszámolóról  a képviselő-testület dönt, hogy elfogadja vagy nem. 

Nédó Géza elmondja, hogy ez rendben van, de Hrivnák úrnak adják meg a választ rendesen. 
Továbbá elmondja, hogy Takács úrral semmi baja nincs és ha olvassa a Krónikát észre 
vehette, hogy már hónapok óta nem foglalkozik vele. Ezt ismerje már el, legalább ezt.  
Beírások nincsenek, megszüntette.  Nem kell, nincs rá szükség, valóban. Konstruktív akar 
lenni. Valamelyik nap a Szekeres Panzitól kifordult jobbra és a lámpa elvakította a szemét és 
ha arról jött volna valaki, bizony elütötte volna. Át kellene gondolni ezt, mert ez a lámpa 
nagyon elvakítja azokat, akik ismeretlenek, jönnek a fürdőbe. A másik pedig az, hogy a 
képviselő-testület gondolja át azt, hogy a híd és a piac sarkáig autók ott ne állhassanak, mert 
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amikor a fürdőbe anyagokat hoznak, hipót, stb. ott állnak meg a teherautók, ami nagyon 
veszélyes és örüljenek, hogy eddig még nem történt baleset. Annak örül, hogy van az a 
fényjelző tábla, ez nagyon jó ötlet volt, igaz nem mindig működik valami oknál fogva, 
köszöni a város nevében. Természetesen vannak itt jó dolgok, örült a filmnek, igen átfogó 
volt, igaz kicsit hosszúra sikerült, de ez más kérdés. Azt kikéri magának, hogy Takács úr ne 
kommunistázza le és arra kéri, hogy emlékezzen vissza, hogy 10 évig nagyon jó barátok 
voltak és akkor mindenben egyetértettek. Ő nem változott meg, de Takács úrék igen, sajnos a 
pénz és a hatalom megváltoztatta őket. Köszöni. 

 Süveges Piroska elmondja, a szexuális kapcsolatról annyit, hogy hozzá tette azt is, hogy ő 
nem hiszi, a közbeszéd mondhat akármit, ő nem hiszi. A másik, hogy albérlő vagy nem 
albérlő azt arra mondta, hogy ki akarják Gézát fosztani mindenéből, mert azt is mondták, de 
ez is szóbeszéd és azért nem mondja. A Hunvaldról annyit, hogy ő annyit mondott, hogy 
szavazópolgár, mert a közmunkás nem szavazópolgár? Nem akarja megnevezni, hogy ki 
mondta, ki nem mondta. A Takács úr azt mondta, hogy addig fogják Gézát nyüstölni, amíg 
Piroska  háza is rámegy. Persze lehet, hogy ez sem igaz. Ezeket akarja, hogy megszűnjenek 
Tótkomlóson és békességben éljenek Tótkomlóson. 

Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy ezek megint személyes dolgok. Köszöni a 
hozzászólást és a reflektort meg fogják vizsgáltatni, hogy tényleg vakít-e.  

Benyó Pál képviselő elmondja, hogy valóban azokat az észrevételeket, amik most is 
elhangzottak és jogosak, köszönettel veszik. Ez a reflektor vakítási dolog a múlt héten jutott 
tudomására, három egymástól független személy jelezte a problémát. Rajta vannak az ügyön, 
ha lehet ilyen szlogennel élni, a fürdőben a gépésszel beszélt és most ahogy befejeződik a 
karácsonyi díszkivilágítás felszerelése megoldják a problémát és azért is, mert amikor volt a 
Száraz-ér takarítása és nem az arany keresése, akkor kérték a műszaki osztály illetékesét, 
hogy oda egy korlátot kellene elhelyezni és rendelje meg valahonnan, mert ha csúszóssá válik 
az út és hajtanak ki a parkolóból, akkor véletlenül nehogy valaki bele hajtson a Száraz-érbe. 
Ha a sok jogos problémát eljuttatják a Kft-ba, kis dolgokról is legyen szó, pl. jelezték, hogy a 
rózsát le kellene vágni a fürdő előtt, mert a Békéssámsoni útról, ahogy hajt kifele a 
gépjárművezető nem látja a kerékpárost, vagy a fák ágai belelógnak a kereszteződésekbe, az 
ilyen jelzéseket köszönettel veszik és azt hiszi, hogy nem zárkóznak el megoldástól és nem 
úgy veszik, hogy miért nyaggatják őket. Matajsz Pál úr is jelezte, hogy volt a 
szomszédságában egy elhanyagolt önkormányzati ingatlan, ott is megtették azt, hogy az az 
áldatlan állapot megoldódjon. Köszöni. 

Dr. Garay Rita polgármester megkéri Hrivnák urat, ha kérdése van, hogy azt röviden tegye 
fel és csak olyan témában, ami eddig nem hangzott el, mert az eddigi kérdéseket úgy érzi 
kimerítették és lehetőséget kapott az észrevételeinek a megtételére. 

Hrivnák György nem is tudja, hogy hová tegye a kioktatást tisztelt polgármester asszony, ő 
ugyanis kérdéseket tett fel, egyetlen egy kérdésre kapott választ tőle, ami elfogadható lenne, 
hogy semmi köze az 5 verekedős legényhez, elhatárolódott attól, a többire egyetlen egy 
képviselő nem tudott választ adni, amiből az derül ki, hogy amikor testületi döntés van, állítja, 
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hogy nem tudják miről szavaznak, ez itt kiderült, legalábbis Tuskáné azt mondta, hogy nem 
tudja mennyi pénz kapott, Benyó úr nem tudja…. 

Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy Hrivnák úr megint személyeskedik, és megkéri, 
hogy a lakosságot érintő kérdésekben tegye fel a kérdéseit és észrevételeit és ne 
személyeskedjen, legyen szíves. 

Hrivnák György  ne haragudjon polgármester asszony, de akkor a világba beszéljen, nem 
teheti fel a kérdéseit? 

Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy feltette a kérdéseit és a képviselők válaszoltak 
is. 

Hrivnák György  na mindegy, de akkor itt az őslakos az senki, és igen is félnek a polgárok, 
ilyen alakoktól, mint Takács úr. Ő kérdéseket tett fel és Takács úr lerohanta, hogy ki a magyar 
és ki nem. 

Dr. Garay Rita polgármester megkéri, hogy Hrivnák úr ne emelje fel a hangját a kérdéseit 
tegye fel. 

Hrivnák György elmondja, hogy nincsen kérdése. 

Malya András a Gazdasági Bizottság tagja elmondja, hogy említette már több testületi 
ülésen, de szeretné ezt nyomatékosítani, hogy Tótkomlós több kereszteződésében hiányoznak 
az útjelző táblák. Igen veszélyes helyzeteket okozhatnak, pl. a Dózsa és Földvári út 
kereszteződésénél. Ugyanez a helyzet a Fő utca és Földvári utcánál. Ezeket felül kellene 
vizsgálni.  

Dr. Garay Rita polgármester köszöni az észrevételt és a műszaki osztályt tájékoztatni fogják 
és megteszik a szükséges intézkedéseket. 

Zsura Zoltán képviselő azért szól hozzá, mert meg lett szólítva. Varga képviselő azt mondta, 
hogy mosolygott, mert az jutott eszébe, hogy nyáron az a szóbeszéd járta, hogy aranyat 
keresett ott Varga képviselő úr és ezért és semmi másért. Egyébként meg dicséret azért, hogy 
azt a Száraz-ér szakaszt olyan szépen kitisztították. Azt meg kell jegyezni, hogy ez korábban 
is megtörtént, legalább ilyen formátumban. Az, hogy az építkezés folyamán mi került bele, 
milyen szenny és milyen mocsadék, erről részben ők is tehetnek, azt el kell ismerni, de azok a 
vállalkozók, akik ezt a munkát végezték, azok is tehetnek róla, és rájuk nem volt befolyásuk. 
Felírta, hogy 1 óra 17 percig tartott a megjelentek fárasztása. Ez jó, szép volt a film, tartalmas 
volt a beszámoló, csak 56 pályázat felsorolása mire volt jó, mert senkiben nem maradt meg, 
hogy miről volt szó, ezt ki kell adni egy kiadványban és az nyilván másképp hat. Ez arra 
ment, ami korábban is megtörtént, hogy minél hosszabban tartsák a szót és a lakosság előbb-
utóbb megunja, mert az emberek ülőkéje egy idő után elfárad. Ezt a korábbi időszakban nem 
így csinálta a korábbi testület, sem Juhász Pál polgármester, sem Gyivicsánné dr. Szenczi Irén 
polgármester idejében, ott voltak 20 perces velős beszámolók és utána megadták a szót a 
lakosságnak. Soha korábbi lakossági fórumon a szót bele nem fojtották senkibe, ez megtörtént 
tavaly úgy, hogy berekesztették a lakossági fórumot. Most igaz érthető, hogy túlment azon a 
szinten, ami a jelenlévőket érdekelte volna, de szerinte a lakosságnak joga van véleményt 
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alkotni, ezt be kell tartatni. A film, ami elkészült nagyon szép volt és sok minden volt ebben 
az évben, ami nem volt a filmben. Pl. a polgármester lemondott, miért mondott le? Beteg 
volt? Volt egy igazgató választás, hogy történt? Még mindig kételyek vannak benne, hogy az 
a 7 ember 8 ember volt, meg volt a minősített többség? Talán meg volt. Számtalan testületi 
ülés van, amikor ad hoc össze kell ülni a testületnek és kap egy telefont, vidéken dolgozik. 
Nyilván vannak olyan aktuális ügyek, amelyekben ad hoc dönteni kell, de úgy emlékszik a 
korábbi időszakban, hogy nagyon kirívó volt az az eset, hogy rendkívüli ülést kellett tartani, 
mert úgy volt irányítva a dolog, úgy volt szervezve, hogy erre nem került sor, mert 
nyilvánvalóan a testület teljes létszámában ott tudott lenni, nem csak az a pár ember, aki itt 
Tótkomlóson van és a tényleges testületi ülésen születtek meg a fajsúlyos döntések. Kéri, 
hogy a jövőben, ha ezt lehet, mint képviselő, ha ezt lehet, próbálja meg a jegyző úgy 
irányítani a hivatal munkáját, hogy erre mód és lehetőség legyen. Azt hiszi, hogy Nédó úrnak 
hallgatva a szavait, az jutott eszébe, hogy 3-4 évvel ezelőtt mit nem kaptak tőle, amit rájuk 
megírtak és fölsoroltak az töménytelen volt, és a családja majdnem ráment erre és, hogy ő róla 
mit írt a Géza, a felesége mindig rettegve várta azt a napot, amikor a Krónika megjelent. Ő 
egyszer sem ment se bíróságra, se sehová jóvátételért, de úgy érezte, hogy mint közszereplő 
kutya kötelessége ezt elviselni és erre kéri a képviselő társait is, hogy ezt tegyék meg. Emelt 
fővel viselje el, akit kritizálnak el kel, hogy fogadják, de ha csak mondva csinált dolgok, nem 
kell rohanni mindjárt a bíróságra és sajtópereket kezdeményezni. Ha valakit rajta kapnak 
valamin, azért vállalnia kell a következményeket. Kérdezi jegyző úrtól, hogy az elmúlt 
időszakban elvesztett sajtóperek költségét ki állja? 

Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy még senki. 

Zsura Zoltán képviselő elmondja, hogy úgy tudja, hogy nemcsak a jegyző, a Kft. és a helyi 
média is beperelte Nédó Gézát, ez igaz? Tehát nincs perköltség, hál istennek, legalább ez nem 
terhelte a város költségvetését. Ahhoz kapcsolódna, amit Takács alpolgármester elmondott, 
hogy szeretne Tótkomlóson úgy élni, hogy nem kell félni és szeretni egymást, mint korábban, 
az elmúlt időszakban ez nem tapasztalható. Több tótkomlósi megerősítette abba, hogy 
Tótkomlóson valami nagyon elromlott, lehet, hogy ők rontották el annak idején, vagy most 
rontják el. Az biztos, hogy így Tótkomlós még lejjebb fog csúszni, ez nem vezet jó irányba. 
Egy dolog van Komlósért együtt dolgozni, összefogva, nem egymást marni, kikezdeni és 
listákat gyártani, nem egymást nyírni és nem attól félni, ha netán találkozik valaki holnap, 
nem lesz munkahelye vagy nem attól kell félni, hogy holnap nem lesz munkahelye valakinek 
és arra kéri a polgármester asszonyt, hogy ezért tegyen meg mindent. Köszöni.  

Nédó Géza ügyrendi dolog, mert polgármester asszony azt mondta, hogy személyeskedik, de 
amíg a feljelentéseket polgármesteri és jegyző fejléccel kapja… 

Dr. Garay Rita polgármester visszautasítja ezt az állítást, mert tőle nem kapott. 

Nédó Géza elmondja, hogy valóban polgármester asszonytól nem kapott, de amíg Takács úr 
volt a polgármester akkor kapott, akkor ez nem közügy, vagy közügy, vagy magánügy? 

Dr. Garay Rita polgármester Zsura képviselő úr megjegyzésére, miszerint hosszú volt a 
beszámolója egyáltalán nem az időhúzásra törekedett, határozottan visszautasítja. Lehet, hogy 
rutintalan volt és elhúzódott, de ez azért volt, mert a lakosságot akarta teljes körűen 

Create PDF files without this message by purchasing novaPDF printer (http://www.novapdf.com)

http://www.novapdf.com
http://www.novapdf.com


tájékoztatni, hogy az önkormányzatnál milyen munka folyik és nem csak a szépet és a jót 
akarta megmutatni, hanem a rosszat is és ezért vette bele az elutasítottakat is, hogy lássák, 
hogy az önkormányzat nem csak olyan pályázatok ad be, amelyik nyer, hanem sajnos 
rengeteg olyan is van, ami nem nyer. A szó belefojtásával kapcsolatban elmondja, hogy csak 
arra kérte Hrivnák urat, hogy ne személyeskedjen, de továbbra is megadta neki a lehetőséget. 
Az igazgató választás kapcsán egyelőre az önkormányzathoz nem érkezett semmi, ami 
kétségbe vonná annak szabályosságát. A rendkívüli ülésekkel kapcsolatban elmondja, hogy 
általában pályázatok kapcsán vannak összehívva, mert ahhoz, hogy a határidőket tudják 
tartani, és a közbeszerzések is határidősek, sajnos szükség van ezekre a rendkívüli ülésekre a 
város fejlődése érdekben, ha azon múlik egy pályázat, hogy soron kívüli üléseket kell 
összehívjon, hogy nyerjen a pályázat, akkor a továbbiakban is összefogja hívni.  

Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy Nédó úr egy tudathasadásos állapotban él, akkor 
amikor… 

Dr. Garay Rita polgármester kéri jegyző urat is, hogy a személyeskedést hagyja.  

Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy amikor kénytelen elszenvedni a személyét ért hazug, 
valótlan, lealázó támadásokat, akkor közszereplői minőségében hivatkoznak, hogy véleményt 
mondanak róla, még a hazugságokat is tűrnie kell, ez természetes ugye? Amikor ezek ellen 
megpróbál védekezni jegyzőként, mivel úgy érte a támadás, akkor megteszi azokat az 
intézkedéseket, amelyek szükségesek, azt nem Szabados Zoltánként teszi meg, hanem 
Szabados Zoltán jegyzőként. Ezért van az a kettős állapot, aminek a megnevezését nem 
szabad kimondania, és nem is teszi. Köszöni.  

Varga András képviselő elnézést kér, de nem készült arra, hogy minősítenie kell a 
közmeghallgatást, de Zsura képviselő ezt megtette, akkor legyen egy ellenvélemény is. Azért 
elnézést kérnek, hogy nem Gyivicsánné dr. Szenczi ül itt és nem alkalmazkodott hozzá a 
polgármester asszony, hogy 20 percben tartotta ezt, mert valószínű, hogy neki nem volt miről 
beszélnie. A másik, hogy rendkívüli testületi ülések vannak, valóban Zsura úr itt van már 
lassan 12 éve és nem volt régen, valószínű nem volt miről dönteni és a névnapokat tudták 
előre és be tudták osztani.  

Dr. Garay Rita polgármester megköszöni a lakosság részvételét. 

 
              Dr. Garay Rita             Szabados Zoltán  
               polgármester         jegyző 
 
 
Hovorka István és dr. Kancsó János jkv. hitelesítők a kézhezvételt követő 2 napon belül a hitelesítést 
nem végezték el, észrevételt nem tettek, ezért a jegyzőkönyv Tótkomlós Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének az önkormányzat képviselő-testülete és szervei szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 9/2007. (III. 27.) rendelet 43. § (2) bekezdése alapján hitelesítettnek tekintendő. 

Szabados Zoltán  
    jegyző 
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